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PROTOKÓŁ NR XVII/2008 

z XVII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali 

konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 26 czerwca 2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 8
00   

do 9
20

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych przy otwarciu sesji było 13  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk                   - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

13. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Andżelika Kucharska-Bociąga  – Inspektor UG 

5. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

6.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

7.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

8.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

10.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

11.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

12.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

13.  Łuczak Henryk                        - Sołtys wsi Kamion 

14.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 
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Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XVII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XVI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok. 

c) ustalenie  wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy. 

d) przyjęcie Planu Odnowy miejscowości Toporów. 

e) wyrażenie opinii do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu dotyczącej 

likwidacji oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc. 

f) nabycie działki na poszerzenie drogi w miejscowości Kraszkowice. 

g) sprzedaż działki nr 118/1 położonej w Łaszewie. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad  XVII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie XVI  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów                  

i Panią sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować                  

i podejmować uchwały Rada Gminy.   

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali                      

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do  

porządku obrad. Ponieważ nie było uwag do przedstawionego porządku 

poddany został pod głosowanie  i przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.   

  

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XVI sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony  

i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do 

protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.  
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W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia 

29 maja 2008r. do. 26 czerwca 2008r, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji. 

 

Odnotowano spóźnienie Radnego Jacka Młynarczyka godzina 8
10

. 

 

Radny Józef Krzeszowski – zwrócił się do Wójta o uzyskanie precyzyjnej 

informacji odnośnie parkingu na ulicy Południowej w Wierzchlesie, ponieważ 

padło stwierdzenie, że parking został zakończony. Radny rozumie, że prace 

wykonane przez pracowników interwencyjnych zostały wykonane natomiast nie 

jest jeszcze wykonane podłoże asfaltowe, które obecnie powoduje to, że 

wjeżdżając można urwać zawieszenie samochodu. Zapytał również o sprawę, 

która ujęta była w projekcie budżetu  na rok 2008. A mianowicie zaplanowana 

była budowa chodnika  o długości 250 metrów. Zagwarantowane na to zadanie 

były środki w budżecie i w związku z tym zapytał co się stało z tymi pracami 

bowiem  

na chwilę obecną wykonane zostało tylko 50 metrów tego chodnika i jak to dalej 

będzie wyglądało. 

Wójt wyjaśnił, ze jeszcze ważniejsze jeśli chodzi o odwodnienie tego obszaru to 

są ścieki przy krawędzi z obu stron a także nawierzchni. Wszystkie te zadania są 

razem zaprojektowane. Gmina swój zakres wykonała i czeka na prace 

wykonywane przez Starostwo, które musi ogłosić przetarg. Starostwo na 

zadanie zabezpieczone ma środki w wysokości 117.000 zł, wykonanie ok. 250 

metrów nawierzchni asfaltowej i odprowadzenie ścieków  

w jedną i w druga stronę. Wójt nadmienił, ze jeśli chodzi o to zadnie w tym roku 

to wykony został pewien etap  jakim był parking i pracownicy robót 

publicznych zostali przeniesieni do Kraszkowic gdzie do wykonania jest równie 

trudne zadanie, które jak zostanie zakończone to pracownicy powrócą do  

kontynuacji chodnika na ul. Południowej w Wierzchlesie.  

Na chodnik przeznaczone są środki przez Gminę w wysokości 100.000 zł jednak 

nie określona jest długość  chodnika . Wykonane zostanie tyle na ile wystarczy 

środków.  

  

Wice Przewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski zapytał się, co będzie 

dalej czynione w związku z brakiem oferentów na żwirownię w Kraszkowicach. 

Zwrócił się do Rady Gminy o podjęcie decyzji. 
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Wójt  powiedział, że należy w tym temacie podyskutować jednak nie wie, czy 

taką decyzję uda się podjąć na sesji dlatego, że w takich sytuacjach potrzebne są 

dyskusje robocze na Komisjach. Jednak większość radnych ma wypracowane 

stanowisko więc należy zgłosić wniosek, poddać go pod głosownie i podjąć 

decyzję. 

Przewodniczący rady Gminy zwrócił się do radnych o zajęcie stanowiska w tej 

sprawie . 

Rada Gminy postanowiła, aby temat omówić na następnych posiedzeniach 

Komisji  

i wówczas podjąć decyzję.  

 

Ponieważ nie było więcej uwag do przyjętej informacji, została ona poddana 

pod głosowanie i przyjęta do akceptującej wiadomości wraz z wyjaśnieniami. 

 

Punkt 5. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) Zmian budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała  Skarbnik  Gminy Teresa Nowak                          

i powiedziała, że projekt Uchwały był szczegółowo omawiany na 

poszczególnych posiedzeniach Komisji. Nie były zgłaszane uwagi, ponieważ nie 

było zastrzeżeń. Przewodniczący Rady gminy poprosił Skarbnik o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/101/2008 Rady Gminy Wierzchlas w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została  pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

b) Zmian w budżecie gminy Wierzchlas  

Wprowadzenia do tematu dokonała  Skarbnik  Gminy Teresa Nowak 

Powiedziała , ze projekt Uchwały również był szczegółowo omawiany na 

poszczególnych posiedzeniach Komisji. Nie były zgłaszane uwagi, ponieważ nie 

było zastrzeżeń. Przewodniczący Rady gminy poprosił Skarbnik o odczytanie 

projektu uchwały Nr XVII/102/2008 Rady Gminy Wierzchlas w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

 

c) Ustalenie wysokości wynagrodzenia Wójta  Gminy 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedział, że temat ten 

omawiany był na posiedzeniach komisji. 

Komisje były zgodne co do składników wynagrodzenia wójta, w związku z tym  

zapytał radnych, czy mają pytania w tym temacie. Ponieważ nie było uwag 
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Sekretarz odczytał projekt Uchwały  Nr XVII/103/2008 rok .Następnie uchwał 

poddana został pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

d) Przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Toporów. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Andżelika Kucharska-Bociąga                      

i powiedziała, że Plan Odnowy Miejscowości Toporów na lata 2008 – 2015, 

który jest załącznikiem do projektu niniejszej uchwały, wszyscy radni otrzymali 

do wglądu na poszczególnych komisjach.  

Plan ten został opracowany przez biuro Programów Europejskich z Wieruszowa 

na potrzeby wniosku, który będzie składany w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na dofinansowanie inwestycji pn. „Podniesienie 

atrakcyjności turystycznej wsi Toporów poprzez odnowę centrum.”Plan 

Odnowy Miejscowości Toporów na lata 2008 – 2015 obejmuje: 

- charakterystykę wsi Toporów, w tym jego historię powstania, 

- inwentaryzację zasobów służących odnowie miejscowości, 

- ocenę mocnych i słabych stron miejscowości, w której będzie realizowane 

zadanie inwestycyjne, 

- opis planowanych zadań inwestycyjnych i przedsięwzięć aktywizujących 

społeczność lokalną na lata 2008 – 2015 wraz z podaniem szacunkowych 

kosztów ich realizacji. 

Nadmieniła jeszcze, iż w  miejscowości Toporów odbyło się juz zebranie 

wiejskie, na którym mieszkańcy podjęli uchwałę o przyjęciu Planu odnowy 

Miejscowości Toporów na lata 2008 - 2015 

Ponieważ nie było pytań do przedstawionej informacji Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił Andżelikę Kucharską – Bociąga o odczytanie projektu uchwały 

Nr XVII/104/2008  

w tej sprawie. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do odczytanego projektu uchwały. 

W temacie głos zabrał radny Józef Krzeszowski. Powiedział, że projekt 

dotyczyć miał odnowy centrum Toporowa, a w projekcie zaplanowana jest 

odnowa całej miejscowości i są to rzeczy pożyteczne dla tego środowiska. 

Zacytował fragment z Planu Odnowy Miejscowości  ”… Społeczność sołectwa 

Toporów dostrzega te szanse i pragnie je wykorzystać. Mieszkańcy rozumieją, 

że teraźniejszość to szczególny moment, który daje możliwość rozwoju miejsca, 

w którym mieszkają. Świadomość tego faktu oraz determinacja Sołtysa, Rady 

Sołeckiej Toporowa i mieszkańców wspierana przez Urząd Gmin  

w Wierzchlesie …”. Radny zgłosił uwagę, że jest wiele inicjatyw ze środowisk  

z naszej gminy, które niestety nie doczekały się wspierania  ze strony Urzędu 

Gminy. Jest to między innymi budowa gminnego stadionu z siedziba w 

Wierzchlesie, którą to Rada Gminy podjęła uchwałę na początku obecnej 

kadencji, a aktywność mieszkańców Wierzchlasu była ogromna jak również i 

radni prowadzili rozmowy i pertraktacje z właścicielami gruntu, które należało 

dokupić, aby można było realizować zaplanowane przedsięwzięcie i szczytne 
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zadanie. Kiedy udało się przekonać właścicieli działek do sprzedaży to Urząd 

Gminy Wierzchlas był tym faktem zaskoczony. Zorganizowano spotkanie z 

właścicielem ziemi. Okazało się, że boisko LZS-sowskie jest łąką, a nie 

boiskiem sportowym, ponieważ położone było na ziemiach, które w planach 

zagospodarowania przestrzennego terenu są rolnicze, a nie rekreacyjno-

sportowe.  

Prowadzono dyskusje i była ostateczna zgoda właściciela swoich działek na 

wymianę  

na grunty gminne i przez pół roku nie kiwnięto palcem w tej sprawie w Urzędzie 

Gminy.  

W obecnej chwili właściciel przekazał gospodarstwo następcy i chcąc uzyskać 

możliwości zamiany, należy czekać 5 lat, więc zanim przystąpią radni do 

głosowania, radny jeszcze raz zaznaczył, ze to centrum Toporowa jest 

budowane ze środków, które w budżecie na rok 2008 zostały zaplanowane na 

zadania w Wierzchlesie  m.in. budowę stadionu i drogi dojazdowej. Zawsze się 

tak składa, że na terenie gminy są ważniejsze rzeczy do zbudowania niż  

w Wierzchlesie. 

Podjęta została również jednomyślnie decyzja o zakupie samochodu bojowego 

do Jednostki OSP Wierzchlas, która jest jedyną na terenie powiatu jednostką 

zawodową – sprawa rozmydliła się; efekt widoczny na poprzedniej sesji. 

Dlatego Radny uważa, że z planem Radni zapoznali się dopiero na dzisiejszą 

sesję, ponieważ na komisjach radni otrzymali dopiero projekty do ręki. Radny 

stwierdził, że jest niezadowolony z takiej sytuacji, że podjęte uchwały przez 

wysoką radę nie są realizowane przez organ wykonawczy, a wprowadza się 

nowe zadania i w tej chwili budżet gminy Wierzchlas na 2008 rok jest już 

nieaktualny, ponieważ nie ma w nim zadań, które zostały zaplanowane. 

Następują cały czas zmiany w budżecie gminy i wprowadza się zadania, które 

nie były przewidziane. Natomiast te, które były zaplanowane to w sposób 

oportunistyczny albo się nie realizuje, albo przenosi się środki na inne cele lub 

prowadzi się tak te działania, aby nie doszły do skutku. Radny obawia się, że 

taki sam los spotka zadanie, które było argumentem do tego, aby zabrać środki  

przeznaczone na rozwój Wierzchlasu, czyli boisko ORLIK, które jest przyznane 

już pół roku temu, a do tej pory jednak nie ma dokumentacji i nie ma przetargu 

na wykonawcę. Natomiast w dokumencie jest napisane jednoznacznie, że jeśli 

środki do końca grudnia 2008 roku nie zostaną wykorzystane to zostaną 

zabrane. Firma wykonująca zadanie jest w stanie przerobić taką dużą pulę 

pieniędzy, jednak zabraknie na to czasu. Ponieważ procedury przetargowe 

wymagają czasu, w związku z tym kolejne zadanie, które przeznaczone jest do 

realizacji  

na terenie miejscowości Wierzchlas nie zostanie zrealizowane. 

Wójt zwrócił się z prośbą do radnych, aby trzymali się porządku sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy są jeszcze pytania do 

przedstawionego tematu. 
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Sekretarz zabrał głos i ustosunkował się do Planu Odnowy Miejscowości 

Toporów, a mianowicie: zasady takiego planu wynikają z Rozporządzenia 

Ministra Rolnictwa i wprowadza się tam wszelkie zadania, które samorząd 

lokalny i mieszkańcy chcą realizować do 2015 roku. Realizacja zaplanowanych 

zadań w Planie Odnowy uzależniona jest  

od pozyskanych środków z zewnątrz. Dokument ten potrzebny jest w celu 

realizacji zadania. W tym roku złożony zostanie wniosek w Urzędzie 

Marszałkowskim, a w przyszłym roku nastąpi realizacja. 

Jeżeli chodzi o inne miejscowości to jak najbardziej każda miejscowość będzie 

mogła aplikować o takie środki i jest możliwe sporządzenie planu odnowy 

miejscowości.  

Natomiast droga do stadionu w Wierzchlesie nie jest zamknięta, a także nie 

prawdą jest, że przez pół roku nie było nic robione, bo należało przygotować 

mapy. Również podziały działek są na ukończeniu. Właściciel działek wcześniej 

zmieniał decyzję, dlatego należy wprowadzić zmiany w planie 

zagospodarowania przestrzennego i przeznaczenia działek,  

więc budowa stadionu w Wierzchlesie zostaje. 

 

Radny Józef Krzeszowski zabrał głos w kwestii formalnej i powiedział, że nie 

jest przeciwny przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Toporów i radny wie, że 

środki, o które gmina będzie występowała spłyną z Unii Europejskiej, ale 

doświadczony i nauczony rzeczywistością obawia się, że budowana będzie 

droga Krzeczów - Toporów.  Miało być dofinansowanie ze Starostwa 

Powiatowego. Jak na razie wspieramy tą inwestycję i droga ta zostanie 

wybudowana za własne pieniądze i nie wiadomo czy pieniądze zostaną 

zwrócone. Na razie są one tylko obiecywane i dlatego jak wprowadzimy decyzję 

o realizacji tego planu Odnowy Miejscowości Toporów i nie obciążymy gminy 

tak duży zadaniem. 

Wójt wyjaśnił, że projekt Krzeczów – Toporów nie jest realizowany przy 

pomocy ze środków ze Starostwa Powiatowego. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że dyskusja idzie w zupełnie innym 

kierunku i jeśli nie mamy nic robić to nie powinno się wykonywać planów i nie 

powinno się składać wniosków, ponieważ nigdy nie wiadomo, czy otrzymamy 

środki na realizacje planowanych zadań.  

Przewodniczący nadmienił, że boli go stwierdzenie i argumenty Radnego 

Krzeszowskiego,  

iż w miejscowości Wierzchlas nic się nie robi, co jest nie prawdą. 

Radny Jerzy Cieślak powiedział, że jeśli jest taka okazja to powinno się taki 

wniosek złożyć, a w Toporowie nic jeszcze nie zostało zrobione.  

Radny Józef Krzeszowski ponownie powiedział, że nie jest przeciwny przyjęciu 

Planu Odnowy Miejscowości Toporów, tylko radny jest za tym, aby podjęte 

uchwały odnośnie realizacji zadań w Wierzchlesie były realizowane i nic 

więcej, ponieważ w Wierzchlesie nie jest realizowane żadne zadnie, które 
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zaplanowane było w pierwotnej wersji Budżetu Gminy Wierzchlas, a na innym 

terenie jest realizowane. 

Przewodniczący rady Gminy powiedział, że na innym terenie nie są realizowane 

żadne inne zadania, a na terenie Wierzchlas są realizowane duże zadnia i 

wszyscy to widzą. Ponadto budżet nie jest zamkniętą ściśle klamrą i że tam się 

nic nie zmienia. Tam wszystko się zmienia, bowiem raz dostajemy pieniądze, a 

innym razem je wydajemy więc budżet jest elastyczny. I nie jest to prawdą, że w 

Wierzchlesie się nic nie robi. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że projekt uchwały był już odczytany 

w związku z tym poddał go pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

e) Wyrażenie opinii do projektu uchwały rady Powiatu w Wieluniu 

dotyczącej likwidacji oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poinformował, że na sesje 

zaproszeni zostali przedstawiciele Rady Powiatu jak również SPZOZ w 

Wieluniu, którzy dziś rano powiadomili telefonicznie, że nie przybędą na sesję. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedział, że sprawa 

była omawiana na posiedzeniach Komisji i każda Komisja wypracowała swoje 

stanowiska, jak również i uwagi. Następnie zwrócił się do Przewodniczących 

Komisji o wyrażenie swoich stanowisk: 

Maria Smolarek - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, że komisja 

przyjęła do wiadomości projekt Rady Powiatu. Nadmieniła, że jako 

przedstawiciel rady Społecznej SPZOZ w Wieluniu,  a Rada Społeczna jest to 

organ opiniodawczy  i poinformowała, że działający obecnie oddział nie spełnia  

warunków aby leczyć chorych na gruźlicę, a powstaje oddział pulmonologiczny 

leczący schorzenia płuc oprócz gruźlicy. Gruźlica leczona będzie  

w Szpitalu specjalistycznym w Tuszynie, żeby był utworzony oddział 

pulmonologii musi najpierw zostać zlikwidowany oddział gruźlicy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Bożena Przybyła 

powiedział, że komisja przyjęła również do wiadomości przedstawiony projekt 

uchwały Rady Gminy i radni wyrazili pozytywną opinię. 

 

Jacek Młynarczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Wierzchlas powiedział, że jest to kolejny z projektów 

uchwały, dotyczący likwidacji oddziału, w związku z tym komisja była 

przeciwna odnośnie przyjęcia w/w projektu uchwały . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dotyczący wydania przez Radę 

Gminy pozytywnej opinii odnośnie projektu Rady Powiatu dotyczącego 

likwidacji oddziału chorób płuc i gruźlicy. 
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Za wydaniem pozytywnej opinii było 8 radnych , przeciw było 5 radnych ,                

1 radny wstrzymała się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Rada Gminy większością głosów wyraziła pozytywną opinię odnośnie w/w 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Artur Piosczek poprosił Sekretarza Gminy Leszka 

Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XVII/105/2008 w/w sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu, uchwała poddana została pod 

głosowanie. Za przyjęciem było 9 radnych, przeciw 4 radnych, jeden radny 

wstrzymał się od głosu i uchwała  przyjęta została większością głosów. W  

głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

  

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Odnotowano spóźnienie Radnego Pawła Pakuły. 

 

 

f) Wyrażenie opinii dotyczącej nabycia działki na poszerzenie drogi                   

w miejscowości Kraszkowice. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz gminy i powiedział, że temat 

dokładnie analizowany był na posiedzeniach komisji  i zapytał czy są uwagi, 

bądź pytania . 

Ponieważ nie było uwag, Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek pod 

głosowanie w/w sprawie. Za przyjęciem było 15 radnych. 

 W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

Rada Gminy Wierzchlas wyraziła pozytywną opinię dotyczącą nabycia działki   

na poszerzenie drogi w miejscowości Kraszkowice.  

 

 

g) sprzedaż działki nr 118/1 położonej w Łaszewie. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedział, że temat 

dokładnie analizowany był na posiedzeniach komisji. Komisja Rolnictwa miała 

inne stanowisko  

od pozostałych dlatego, że nie zapoznali się z działką w terenie. 

Głos zabrał Przewodniczący komisji Rolnictwa Jacek Młynarczyk i powiedział, 

że najbardziej konkretnymi osobami odnośnie tego, jak wygląda ta działka są 

radni z Łaszewa i oni znają najlepiej sytuację. Radni z Komisji Rolnictwa z racji 

tego, że nie są zorientowani położeniem i stanem działki wstrzymają się od 

głosu przy podejmowaniu decyzji. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek  

pod głosowanie w/w sprawie. Za sprzedażą działki było 12 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów wyraziła pozytywną opinię 

dotyczącą sprzedaży działki nr 118/1 położonej miejscowości Łaszew.  
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Punkt 6. 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o zgłaszanie interpelacji                

i wniosków, które się nasuwają. 

1) Następnie zwrócił się do Sekretarza, aby wyjaśnił  radnym temat poruszany  

na posiedzeniach komisji dotyczący wypłacania ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków uczestniczących w akcjach ratowniczych. 

Sekretarz wyjaśnił, że niedawno odbyło się spotkanie Zarządu Gminnego OSP          

i sprawa ta również została przedstawiona na Zarządzie. Strażacy zobowiązali 

się do dostarczenia wykazu ilości akcji ratowniczych z 2007 roku z podaniem 

ilu strażaków w nich uczestniczyło i ile czasu one trwały (godzin), żeby była 

podstawa do oszacowania jaki byłby to wydatek z budżetu gminy w przypadku, 

gdyby Rada Gminy zdecydowała się finansować z budżetu gminy udział 

strażaków w akcjach ratowniczych. Obecnie zbierane są dane, a sprawa aktualna 

byłaby dopiero od nowego roku 2009. W związku z tym sprawą zajmiemy się  

na późniejszych posiedzeniach komisji gdzie przygotowane zostaną konkretne 

dane.  

2) Radny Marcin Kowalczyk – zgłosił wniosek dotyczący zakupu strojów 

sportowych dla LZS-ów: Łaszew, Mierzyce, Kraszkowice i Wierzchlas. 

Wniosek ten zgłoszony był już na posiedzeniach komisji, jednak radni 

postanowili, aby wniosek został bardziej sprecyzowany  

Koszt zakupu jednego stroju wynosi ok. 80 zł plus napis . Komplet strojów dla 

jednej drużyny składa się z 16 strojów i jest to ok. 1500 zł na jedna drużynę 

LZS-u. a dla czterech drużyn jest to 6.000 zł. 

Po przeprowadzonym spotkaniu z LZS-mi ustalono, że budżet, który mają kluby 

sportowe na I półrocze został już wykorzystany. Pochłonęły go opłaty i 

sędziowie. Aktualnie nie ma środków na zakup strojów dla sportowców. 

Zwrócił się do radnych o poparcie wniosku i przeznaczenie środków na zakup 

strojów dla LZS-ów. W ten sposób reprezentowana jest również gmina na 

zewnątrz i to jak sportowcy wyglądają jest też oceniane. 

 

Radny Józef Krzeszowski  - powiedział, że padł bardzo zasadny wniosek 

przedstawiciela klubu sportowych z terenu naszej gminy, ponieważ oni są 

bezpośrednią wizytówką naszej gminy w powiecie. Jednak powstał problem 

skąd wziąć środki, ponieważ w budżecie gminy na ten rok wszystkie środki są 

rozdysponowane. Radny nie wiedział, dlaczego nie jest omawiany temat, który z 

kolei rozpatrywany był na posiedzeniach Komisji dotyczący środków, które 

zwolniły się w budżecie gminy w związku z różnymi przesunięciami  

w budżecie, które  zostały przeznaczone obecnie na budowę czy modernizacji 

drogi w sołectwie Kamion i zapytał się, dlaczego się z tego zadania wycofano, 
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jeżeli omawiany był na posiedzeniach komisji i nie ma go na sesji, a był 

jednoznacznie popierany. 

Radny uważa, że cześć wolnych środków można by było przekazać na zakup 

strojów sportowych dla LZS-ów. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy  mówiąc , że w tej chwili dowiedziała się o 

istniejącym problemie dotyczącym zakupu strojów sportowych dla LZS-ów i nie 

udzieli odpowiedzi na to pytanie.  

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że na komisjach przedstawiony był 

wniosek Rady sołeckiej z Kamionu, do którego załączone były mapy . 

Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli sprawa dotyczy Kamionu,  to została przed chwilą 

podjęta decyzja  o przekazaniu środków na zakup tłucznia i poprawienie stanu 

drogi. 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że coś jest nie tak, ponieważ podjęta 

została decyzja o przyjęciu Planu Odnowy Miejscowości Toporów i czy w skład 

miejscowości Toporów wchodzą miejscowości Toporów i Przywóz, czy  nie. 

Następnie wyjaśnień udzielił Wójt, który powiedział, że w Punkcie 5 było 

podjęcie uchwał  

i są one wszystkie wymienione. Radni uchwały omawiali na posiedzeniu 

komisji, a dziś nad nimi głosowali i wszystkie uchwały zostały przyjęte. 

Uchwały zostały podjęte, a teraz jest punkt 6 dotyczący interpelacji i wolnych 

wniosków. W tym punkcie nie można zmieniać podjętych  uchwał i nie można 

zmieniać budżetu. Teraz można podjąć pewne sprawy,  

a uchwały podjąć na następnej sesji Rady Gmin pod warunkiem, że będą środki 

w budżecie. 

Skarbnik w woli wyjaśnienia powiedziała, że projekty uchwał omawiane były  

na poszczególnych Komisjach –„zwiększenie i zmniejszenie w budżecie Gminy 

Wierzchlas na 2008 rok” o kwotę 68.000 zł i w tym są zawarte te środki. 

 

Radny Krzeszowski nadmieniał, że w porządku obrad są dwie zmiany do 

budżetu gminy. Pierwsza dotyczy przekazania dotacji na drogę Mierzyce-

Opatów; 

Skarbnik przerwała , oznajmiła że środki przeznaczone na drogę Kamion 

zawarte są w drugiej uchwale i zwróciła się do radnego o ponowne 

przedstawienie tematu. 

Radny z kolei powiedział, że pamięta co było omawiane na posiedzeniach 

Komisji oraz  zna stanowisko Komisji Rewizyjnej. Uważa, że wniosek ten miał 

znamiona wykorzystania zajmowanych  stanowisk do partykularnych interesów. 

Następnie zwrócił się do obecnych na sesji sołtysów z zapytaniem, czy 

otrzymali informację z Urzędu Gminy, że zostały zwolnione środki, które  

można wykorzystać do poprawy życia mieszkańców waszych sołectw – nie, 

więc Rada Sołecka ze wsi Kamion musiała taką informację uzyskać. Nadmienił,  

że w miesiącu lutym na zebraniu wiejskim w Wierzchlesie Wójt zobowiązał  

się mieszkańcom, że rozebrany zostanie „stary przystanek” i wybudowany 
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zostanie odcinek chodnika, aby bezpiecznie można było dojść do przystanku. 

Jest tam największe natężenie  ruchu  drogowego w tym odcinku na terenie całej 

gminy i dojście do przystanku jest bardzo niebezpieczne. Podkreślił również, że 

zebranie to poparte jest obecnością i autorytetem pana Przewodniczącego Rady 

Gminy, jak i wszystkich radnych z Wierzchlasu w związku  

z tym zapytał, dlaczego nie wybrano tego wniosku, który spoczywa od lutego w 

Urzędzie Gminy. 

Wójt - powiedział, że tego typu potrzeb jest mnóstwo i dotyczą różnego zakresu 

zarówno nawierzchni dróg jak i chodników. Jest to jeden ze szczegółów, które w 

całym „koncercie życzeń” każdy z radnych i sołtysów mógłby przedstawić. 

Odniósł się do zadania,  

na które zostały ostatnio przekazane środki. A mianowicie potrzebne były środki 

w wysokości 20.000 zł, aby 200 metrów drogi gruntowej w zwartej zabudowie 

w Kamionie wykorytować i wypełnić tłuczniem, żeby mogły przejechać ciężkie 

samochody,  ponieważ do drogi tej doprowadzona jest droga asfaltowa,  która  

dochodzi  do Niżankowic. 

Po przejechaniu 200 metrów drogi gruntowej, piaszczystej wewnątrz wsi jest 

droga tłuczniowa zbudowana według sztuki budowlanej drogowej  przez 

Nadleśnictwo. Po drodze tej poruszają się różne pojazdy, np. ciężarowe z 

drewnem ale również korzysta gmina dowożąc materiały do miejscowości 

Ogroble. 

Drogę w Kamionie należy natychmiast wykonać i jest bardzo potrzebna 

mieszkańcom tam mieszkającym, ponieważ jest to w środku wsi i nie jest to 

wcale tak  duży problem przy naszym budżecie przeznaczyć 20.000 zł i 

rozwiązać ten problem. Z jednej strony jest asfalt, a drugiej strony porządna 

droga tłuczniowa, w związku z tym gmina jest zmuszona  

do tego aby ten odcinek drogi wykonać. 

Przewodniczący Rady Gmin Artur Piosczek , powiedział, że sprawa ta została 

już uchwalona i zawsze przed odczytaniem i po odczytaniu uchwały są 

zapytania odnośnie uwag. Nie było takich uwag, w związku z tym zostało to 

podjęte i nie można teraz wracać do tego co było. Padł natomiast wniosek 

dotyczący wrażenia zgodny na zakup strojów sportowych dla LZS-ów z terenu 

Gminy i w związku z tym Rada Gminy musi wyrazić aprobatę lub nie dlatego,  

że w obecnej chwili nie ma środków które można by było przeznaczyć na ten 

cel. Nie  można nikomu obiecać, należy roboczo na komisjach tematem się zająć 

i poszukać skąd można przesunąć środki na ten zakup. 

Nadmienił, że temat wiaty przystankowej w Wierzchlesie nikomu nie umknął. 

Należy zrobić z tym porządek, jak również wykonanie odcinak chodnika. 

Radny Jacek Młynarczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa zabrał głos 

odnośnie strojów dla LZS-ów i powiedział, że kluby sportowe rozpoczynają 

rozgrywki pod koniec sierpnia, więc już wtedy powinni zawodnicy mieć nowe 

stroje czyli na początku rozgrywek. Powiedział, że tradycją się stało, że to Rada 

Gminy jak i ta poprzednia dzieli zawsze bardzo duża nadwyżkę budżetową. 
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Nadwyżka powstaje w wyniku oszczędności środków  

po przeprowadzonych inwestycjach  realizowanych w ciągu roku. Radny 

powiedział, że należałoby zobligować Panią Skarbnik do tego, aby czuwała nad 

tym bardzo dobrze i sprawdzała  gdzie powstają oszczędności, aby można było 

przenieść środki na takie cele, o których jest dziś mowa np. stroje piłkarskie. 

Zwrócił się do pani Skarbnik z zapytaniem czy do końca sierpnia byłaby 

możliwość wygospodarowania środków na zakup strojów  z tej nowo 

powstającej na przyszły rok nadwyżki budżetowej, żeby  zakupić stroje,  

aby sportowcy godnie nas reprezentowali i byli odpowiednio ubrani. 

Wójt powiedział, że radni tak obszernie dyskutują na tak drobny temat, przy 

braku głosów przeciwnych, natomiast dla urzędu, Wójta i Skarbnika Gminy 

wystarczy, że Rada Gminy na dzisiejszej sesji zaakceptuje koncepcję kupna 

strojów i na tym należy zakończyć dyskusję. 

Głos zabrała Skarbnik odnośnie wykonania Budżetu w LZS-ach i mianowicie: 

LZS-y działają w oparciu o przekazywana im dotacji i rozliczają się sami.  

Prowadzą własną księgowość, przekazane jest 50% środków za I półrocze, 

natomiast druga pula środków przekazana zostanie 1 lipca 2008r, w całej 

wysokości i nie ma przeszkód, aby z tych środków LZS-y zakupiły sobie stroje. 

Natomiast jeżeli będzie brakowało środków to w końcu roku dofinansuje się 

LZS-y. Skarbnik  powiedziała, że na chwilę obecną nie widzi żadnego 

problemu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosownie wniosek dotyczący zakupu 

strojów  

dla LZS-ów z terenu Gminy Wierzchlas. Za zakupem strojów było 15 radnych.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

3) Radny Marek Leszczyk zapytał się, czy są zagrożenia opóźnienia                      

w realizacji projektu budowy boiska „Orlik – 2012”. 

Sekretarz wyjaśnił, że przygotowana jest już dokumentacja przetargowa 

czekamy tylko na dostarczenie projektu boiska przez projektanta i zaraz 

ogłoszony zostanie przetarg. Jest 7 tygodni na realizację zadania. Jedyny 

niepokój, który wzbudza to to, że po efektach wyników w innych gminach  ceny 

takiego boiska oscylują w granicach 1.200.000zł do 1.500.000 zł w związku              

z tym będzie należało wygospodarować środki dodatkowe na to zadanie.  

 

Radny Józef Krzeszowski zwrócił się z pytaniem do pana sekretarza czy 

wyrażenie opinii Komisji jest ważniejsze od podjęcia uchwały dlatego, że na 

Komisji rewizyjnej był punkt dotyczący  wyrażenia zgody na zatrudnienie 

dodatkowej osoby - pracownika w Szkole Podstawowej w Toporowie. Komisja 

Rewizyjna podjęła takie decyzję, ale w innej treści  

i zwrócił się do rady gminy, żeby zapoznała się z tym stanowiskiem Komisji, 
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bowiem zgłaszany był już wniosek , który miał usprawnić pracę rady, ale został 

większością głosów odrzucony. 

 

Sekretarz wyjaśnił, że jeśli chodzi o zatrudnianie pracowników jest to 

kompetencja Wójta Gminy, bądź kierowników odpowiednich jednostek, Rada 

Gminy zapewnia tylko środki finansowe . Jednak często się praktykuje w ten 

sposób ,  że Wójt lub Dyrektorzy zwracają się do Rady Gminy z prośbą                    

o wydanie opinii i poparcia do prowadzonych działań. 

Ponadto jeśli Wójt lub Dyrektor ma środki wówczas opinia Rady Gminy nie jest 

dla nich wiążąca.  

 

W temacie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek. 

Powiedziała, że Komisja wnioskowała o to, aby zabezpieczyć miejsce Pani, 

która zatrudniona była w stołówce Szkoły Strugach ze względu na fakt, że                  

z dniem 1 września stołówka zostaje zamknięta. Polegać ma to na przeniesieniu 

pracownika ze Strug do Szkoły w Toporowie.  

 

Wójt powiedział, że jeżeli jest taka decyzja Rady Gminy to stwarzane jest nowe 

miejsce pracy  i nowy etat, w związku z tym należy przygotować zakres 

obowiązków i zwiększona zostaje obsługa techniczna w tej placówce. 

 

Radny Krzeszowski powiedział, że nie jest to  zwiększane  etat,  Radni 

wyrazili opinie a to Wójt z tej opinii skorzysta bądź nie. Radni ustalili tylko 

fakt, że jeśli sa warunki i zabezpieczone środki tylko i wyłącznie przenieść 

tam pracownik a nie dać etatu do nowej Szkoły. 

 

4) Radna Barbara Puczkowska  - zapytała jak posuwają się prace odnośnie 

zamontowania nadajnika telefonii komórkowej w Kraszkowicach i co dalej 

w tym temacie. 

Wójt wyjaśnił, że obecnie geodeta przygotowuje mapę, aby umieścić to                

w Palnie Zagospodarowania przestrzennego. Zagospodarowanie działki 

obecnie jest na półmetku. Praca za miesiąc ma być gotowa. 

Natomiast  jeśli chodzi o postawienie masztu telefonii komórkowej na terenie 

Wierzchlasu, sprawa przedstawia się następująco: przygotowany jest projekt 

gotowy  

do przedstawienia w architekturze i uzyskania pozwolenia na budowę, ale 

powstał problem dotyczący cofnięcia zabudowy w głąb działki o 6 metrów, 

bowiem tak jest w Planie Przestrzennego Zagospodarowania i zaznaczona 

jest linia zabudowy. Trwają negocjacje mające na celu przesunięcie tej 

określonej linii zabudowy, by wygospodarować maksymalny teren pod 

boisko „Orlik”. 

 



 

15 

 

5) Radna Barbara Puczkowska  zwróciła się odnośnie postawienia przystanku 

na ulicy Kasztanowej w Kraszkowicach. Był wyznaczony teren, obecnie 

młodzież nie korzysta, ponieważ trwają wakacje, lecz czy zostanie to 

wykonane w trakcie wakacji i czy młodzież będzie mogła z tego skorzystać 

już we wrześniu. 

Wójt wyjaśnił, że sprawa jest już załatwiona. Przyjechała Komisja 

Bezpieczeństwa i analizowali sytuację. Dołożyli dwa przystanki: jeden w 

okolicach tartaku, a drugi  bliżej końca zjazdu na Krzeczów. Jest tylko duży 

problem, bowiem trzeba stworzyć  cztery zatoki autobusowe, a gdybyśmy 

chcieli mieć zatoczki z prawdziwego zdarzenia to koszt jednej takiej zatoki 

wynosi ok. 50.000zł . 

Jednak prowadzone będą rozmowy z Dyrektorem  Dróg Wojewódzkich , 

żeby wyraził zgodę na poszerzenie pobocza z zajęciem rowu i żeby autobusy 

zatrzymywały się na wytłucznionym poboczu. 

Nie było więcej interpelacji. 

 

Punkt 7 

Zakończenie  obrad XVII sesji rady Gminy Wierzchlas. 

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XVII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 9
20

. 

 


